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PROTOKÓŁ NR VIII/13 

z zebrania z mieszkańcami Osiedla Staromiejskiego 

31 marca 2014 r. 

A.Saternus – w I terminie brak wymaganego kworum. II termin spotkania zaplanowano na 

godz. 17.15.  

 

A.Saternus – powitał władze samorządowe, radnych oraz zebranych mieszkańców. 

Lista obecności stanowi - załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. W zebraniu uczestniczy 35 

osób. 

Przedstawił zebranym porządek obrad, który stanowi - załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 1.  

T. Substyk – Burmistrz MiG - omówiła tematy związane z budżetem i realizacją inwestycji 

w 2014 roku: 

- 30.12.2013 r. wpłynęła I transza pieniędzy w wysokości 8,5 mln zł, w ramach projektu BiT 

City na budowę tunelu. Gmina spłaciła w całości faktury Wykonawcy oraz 6 mln zł I raty 

kredytu. Do spłaty została kolejna i ostatnia rata kredytu. Czekamy na kolejne transze. Całość 

dofinansowania zadania to ok. 21 mln zł. Otrzymaliśmy też kolejną kwotę w wysokosci 1,2 

mln zł.  

- dochody Gminy w 2014 r. kształtować się będą w wysokości 89.577,279 zł, natomiast 

wydatki w wysokości – 78.574,287 zł, 

- w związku ze zmianą ustawy o finansach publicznych, kwota przeznaczona na realizację 

inwestycji musi być w takiej wysokości jak dochód pochodzący ze sprzedaży majątku gminy,  

 

Inwestycje w 2014 roku: 

- realizacja II etapu projektu w ramach Szybkiej Kolei Metropolitarnej - BiT City – budowa 

Punktu Obsługi Podróżnych, zadaszenie peronów, poszerzenie peronu 2 (tzw. peron 

wyspowy), winda wychodząca spod tunelu na peron wyspowy, powstaną też schody od strony 

ul.. 22 Lipca prowadzące na peron 1, zatoczki autobusowe, postój taksówek.  

- kontynuujemy budowę sieci szerokopasmowej na terenie miasta – w powstałe kanały 

zostaną wpuszczone światłowody, dzięki którym możliwe będzie podłączenie w jedną sieć 

wszystkich instytucji publicznych. Dzięki sieci szerokopasmowej będzie możliwość 

zainstalowania monitoringu na terenie miasta, na początek włączenie do sieci 20 kamer na 

terenie osiedla staromiejskiego. Dofinansowanie z zew. – 5 mln zł.  
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- oddano do użytku 2 budynki socjalne przy ul. Toruńskiej, 

- trwa rekultywacja terenów po byłej Nasycalni, która w całości powinna zostać zakończona 

w poł. 2015 r.  

- modernizacja SCK – II etap - po raz pierwszy zdarzyła się taka sytuacje, że firma WANAT, 

która wygrała przetarg na II etap modernizacji SCK, 24 marca br. wydała oświadczenie  

o zawieszeniu swojej działalności i z dnia na dzień przerwała prace remontowe. W związku  

z powyższym została powiadomiona policja, firma ochroniarska ASNET, powołano też 

komisję w celu wykonania inwentaryzacji i zabezpieczenia materiałów i sprzętu.  

Dodała, że firma WANAT zawarła też umowy z podwykonawcami, którzy rozpoczęli prace  

w tym miejscu, dlatego chcemy zwrócić się do instytucji zarządzającej z pytaniem, czy 

Gmina może w zaistniałej sytuacji zawrzeć umowy z tymi podwykonawcami, po to aby mogli 

oni kontynuować swoje prace, 

- w grudniu 2013 r. Rada Miejska przyjęła „Strategię Rozwoju Solca Kujawskiego na lata 

2014 – 2020 (+). Większość zadań ujętych w tym dokumencie ma na celu polepszenie życia 

mieszkańców. Najważniejszym zadaniem ujętym w Strategii jest budowa platformy 

multimodalnej, która miałaby zostać sfinansowana bezpośrednio z rządowych pieniędzy. Nie 

wiemy czy powstanie konkretnie w Solcu, ale dużo się o tym mówi, że tak. Kolejne zadania 

ujęte w Strategii to przeprawa promowa przez Wisłę, Gmina Solec przygotowała koncepcję, 

która została przedstawiona Urzędowi Marszałkowskiemu.    

-  Gmina przygotowuje się do tzw. Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w nowym 

okresie finansowania 2014 – 2020. W ramach ZIT Pani B. Białkowska – Z-ca Burmistrza 

przygotowała 35 kart projektowych, które chcemy realizować zgodnie z przyjętą Strategią 

Rozwoju Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2014 – 2020 (+). Jednym z ważniejszych 

projektów jest właśnie budowa portu multimodalnego i przeprawa promowa na Wiśle. Nasze 

projekty zostały przekazane do Urzędu Marszałkowskiego, Starostwa Powiatowego i Miasta 

Bydgoszcz, 

- budowa przeprawy promowej przez Wisłę – Gmina opracowała koncepcję i przygotowała 

niezbędne dokumenty, które zostały przekazane do Urzędu Marszałkowskiego. Ten jednak 

odwołał już drugi przetarg na dokumentację z powodu nieznacznego przekroczenia ceny.  

W budżecie Urząd Marszałkowski ma na ten cel przeznaczone środki finansowe w wysokości 

300 tys. zł. 

- Gmina posiada opracowaną dokumentację na budowę nawierzchni ul. 23 Stycznia, na 

odcinku od tunelu do Placu Jana Pawła II. W Strategii Rozwoju Solec Kujawskiego na lata 

2014 – 2020 (+) przewidziano do realizacji rewitalizację rynku, 

- w budżecie Gmina na rok 2014 zarezerwowano środki na budowę chodnika w ul. 

Bojowników o Wolność i Demokrację (położona zostanie kostka brukowa) , 
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- posiadamy tez projekt na odbudowę nawierzchni ul. 29 Listopada.  

 

Gospodarka odpadami:   

C. Ball – Dyrektor WUM – przypomniał, że Gmina zgodnie z nowelizacją ustawy  

i Dyrektywami UE wprowadziła nowe zasady gospodarowania odpadami. Dodatkowo od 1 

marca 2014 r. wprowadzono dodatkowy – pomarańczowy worek i pojemnik odpowiednio 

oznakowany do segregacji butelek PET.  

Dodał również, że Rada Miejska obniżyła stawki za wywóz odpadów z 9,50 zł do 9,00 zł. Po 

roku obowiązywania nowego systemu gospodarowania odpadami, Gmina dokona analizy 

wydatków i przychodów z tytułu opłat za wywóz odpadów. Aktualnie trwa kampania 

promocyjna, rozdawane są ulotki dot. gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie 

naszej Gminy, mająca na celu uświadomienie mieszkańcom jak ważne jest segregowanie 

odpadów. 

Przypomniał mieszkańcom o nie wrzucaniu do pojemników na odpady komunalne, odpadów 

wielkogabarytowych. Te odbierane są przez zakład raz na kwartał.  

Przypomniał również, że gruz z remontów drobnych jest usługą dodatkową, płatną. W celu 

wywiezienia gruzu, należy w UMiG złożyć stosowne zgłoszenie usługi. 

Dodał, że wszelkie kłopotliwe odpady typu opony, oleje silnikowe, smarowe, opakowania po 

farbach można oddawać w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) 

przy ul. Targowej 3.  

Ponadto mieszkańcy naszego miasta, którzy chcą uzyskać informacje i pomoc w zakresie 

odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych mogą to zrobić za pośrednictwem Punktu 

Obsługi Klienta (POK) usytuowanego przy ul. Targowej 3 na terenie Zakładu Gospodarki 

Komunalne Sp. z o.o. 

Przedstawił mieszkańcom zdjęcia obrazujące jak na terenie miasta prowadzona jest 

gospodarka odpadami, jak wyglądają śmietniki osiedlowe, jak wygląda segregacja odpadów 

w gospodarstwach wielorodzinnych itp. 

 

J. Gapski – Prezes ZGK Sp. zo.o. – poinformował, że zakład wygrał przetarg na wywóz 

odpadów na okres 3 lat. W domach jednorodzinnych segregacja jest prowadzona w sposób 

właściwy. Czego nie można powiedzieć o domach wielorodzinnych. W tym przypadku często 

w pojemnikach do segregacji, znajdują się odpady zmieszane. Trzeba uświadamiać 

mieszkańców jak ważne jest segregowanie odpadów. W tym celu przygotowano ulotki 

informacyjne, które powinny dotrzeć do każdej rodziny. Ważne jest również to, aby sąsiad 

pilnował sąsiada i upominał o konieczności segregowania odpady. Potrzeba edukacji w tym 
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temacie. Jeśli jednak nadal mieszkańcy bloków nie nauczą się segregować odpady, to Gmina 

będzie zmuszona podnieść stawkę za wywóz odpadów z 9,00 zł od osoby do 19,00 zł.  

Dodał, że tona odpadów niesegregowanych, wywożonych na wysypisko wynosi 780 zł,  

a koszt odpadów segregowanych 260 a tonę.   

 

A.Saternus – przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu O. Staromiejskiego za okres 

od 7.10.2013 r. do 31.03.2014 r., które stanowi – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.    

 

Mieszkańcy zgłosili postulaty dot.: 

- uruchomienia opieki całodobowej w MGPZ w week. i święta (p. K. Gachowska) 

- budowy nawierzchni w ul. Ogrodowej, obecnie równanie tej drogi nic nie daje  (p. Skiba) 

- planowanej podwyżki za II pakiet programów nadawanych przez TV Solec oraz często 

zanikających programów, wcześniej zakodowanych (p. Saternus) 

- tworzących się kałuż, po silnych opadach deszczu w ul. 22 Lipca, i w związku z tym  

ograniczenie prędkości w w/w ulicy, 

- problemów z zarejestrowaniem się w tym samym dniu do lekarza w MGPZ, 

- brakiem telegazety bydgoskiej w „soleckiej kablówce” (p. Łukanowski), 

- zmian w organizacji ruchu w ul. Boh. Września i w ul. H. Sawickiej – ulice 

jednokierunkowe (p. Łukanowski), 

 

Odpowiedzi na zgłoszone postulaty udzielili: 

A.Bambrowicz – Prezes TV Solec – potwierdził, że od 1 kwietnia ulega podwyższeniu 

opłata za pakiet rozszerzony. Będzie ona wynosiła 28 zł. Cena pakietu podstawowego 

pozostaje bez zmian. Podwyżka spowodowana jest m.in. przejściem z nadawania 

analogowego na nadawanie cyfrowe. Dołożono też do oferty nowe programy.  

TV Solec planuje uruchomienie telegazety w miesiącu maj – czerwiec, wtedy jak przejdziemy 

na system mpeg-4.  

W przypadku zanikania kanałów, należy sprawę zgłosić do konserwatora. Czasem jest tak, że 

sygnał zanika nie z winy TV Solec. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – mamy opracowaną dokumentację na budowę nawierzchni ul. 

Ogrodowej oraz zaprojektowaną kanalizacje deszczową. Środki na ten cel są zarezerwowane 

w budżecie na rok bieżący i część zostanie ujęta w budżecie na 2015 rok. W pierwszej 

kolejności należy rozwiązać problem odwodnieniowy w tej ulicy, potem budowa 

nawierzchni. W ciągu 2 lat ulica Ogrodowa powinna zostać wykonana.  
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B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – zdajemy sobie sprawę, że równanie dróg 

gruntowych to tylko rozwiązanie tymczasowe. Dużo dróg na terenie Gminy nie jest 

utwardzonych, a budżet gminny ma ograniczone środki finansowe. Sukcesywnie w miarę 

posiadanych środków będziemy je wykonywać.    

W pierwszej kolejności remontujemy te ulice, na które Gmina otrzymuje dofinansowanie  

z zew. np. na ul. 23 Stycznia (droga wojewódzka).  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – ul. 22 Lipca wymaga uporządkowania studzienek oraz 

budowy dalszego odcinka kanalizacji deszczowej. Remontu wymaga też ul. Krótka, która 

wymaga przynajmniej budowy chodnika po jednej stronie tej ulicy. Na to jednak potrzebne 

jest opracowanie dokumentacji. W tym roku nie przewidziano środków  

w budżecie Gminy.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – Gmina ma przygotowaną koncepcję dot. 

organizacji ul. Boh. Września i ul. H. Sawickiej. Jeśli udałoby się pobudować parkingi w ul. 

H. Sawickiej to udrożniłoby to tę ulice i można by było pozostawić ją dwukierunkową. Póki 

co mieszkańcy ul. H. Sawickiej zdecydowali, że zamiast parkingów chcą postawienia nowego  

śmietnika.  

Rozważamy możliwość ograniczenia prędkości na ul. 22 Lipca.  

Znane są Gminie problemy mieszkańców związane z zarejestrowaniem się do lekarzy. 

Uważamy, że wraz z przekształceniem MGPZ w spółkę ze 100 % udziałem Gminy zmieni się 

przede wszystkim organizacja w przychodni, także w rejestracji. Spółka będzie miała też 

większe możliwości rozwoju np. rehabilitacji, opieki całodobowej itp.  

Dodała, że Gmina wystąpiła do Prezesa NFZ o udzielenie informacji dot. korzystania 

pacjentów naszej Gminy z poradni specjalistycznych w Bydgoszczy. Informacje te pozwolą 

nam rozeznać się którzy lekarze specjaliści są najbardziej potrzebni w naszej przychodni.  

 

Mieszkaniec – zauważył, że w Przychodni przy ul. Piastów nie ma problemów  

z zarejestrowaniem do lekarzy.   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – przychodnia przy ul. Piastów posiada tylko 2 tys. pacjentów 

i świadczy tylko podstawową opiekę zdrowotną. Natomiast do lekarzy specjalistów, pacjenci  

kierowani są pacjentów do Bydgoszczy.     

 

sierż. W. Wesołowski – dzielnicowy Komisariatu Policji – zaapelował, zwłaszcza do osób 

starszych o ostrożność związaną z oszustwami na tzw. „wnuczka”.  
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B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – ostatnio nasiliły się oszustwa i podszywanie się 

osób pod urzędników, prowadzących rzekomą zbiórkę pieniędzy. Oszustwa te miały miejsce 

m.in. na osiedlu staromiejskim. Uczuliła mieszkańców, aby nie podawali zwłaszcza przez 

telefon żadnych danych personalnych.  

 

Mieszkańcy zgłosili również: 

- potrzebę częstszych patroli w week. w pobliżu restauracji RETRO. Młode osoby niszczą 

wszystko, co spotkają na drodze,  

- nasilone akcje związane z malowaniem napisów na blokach, 

- zainteresowanie się ogrodzeniem, będącym w złym stanie pomiędzy dawnym flisakiem,  

a kwiaciarnią p. Sorbjan, 

- potrzebę częstszych patroli policji, w lasku przy ul. Bydgoskiej (za końcowym przystankiem 

autobusowym) zbiera się tam młodzież, palone są ogniska itp.        

 

sierż. W. Wesołowski – dzielnicowy Komisariatu Policji – zasugerował, aby spółdzielnie 

zamalowywały napisy na blokach, a wandal nie pomaluje drugi raz w tym samym miejscu.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – płot ten należy do prywatnego właściciela, który miał projekt 

na wykonanie dobudówki od strony kwiaciarni. Wystąpił w tej sprawie do konserwatora 

zabytków. W wyniku napotkanych trudności, właściciel zrezygnował z prowadzenia dalszych 

prac w tym miejscu. Skontaktujemy się z architektem, który współpracował z tym 

właścicielem. 

 

A.Saternus – poinformował, że w dniu 17.01.2014 r. Zarząd O. Staromiejskiego otrzymał 

pismo w tej sprawie, które było omawiane na posiedzeniu zarządu. Zaapelował, aby tego typu 

problemy zgłaszać na zebraniach zarządu.   

 

p. Naglewski – Czy remont ul. 22 Lipca będzie ujęty w budżecie do realizacji ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że tak, ale nie w roku bieżącym. 

 

A.Saternus – osoby sprzedające na targu chciałyby uczestniczyć w zebraniu osiedla 

staromiejskiego, jednak ktoś ich poinformował, że jako mieszkańcy osiedla leśnego nie mogą 

uczestniczyć w dzisiejszym zebraniu z mieszkańcami.   
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T. Substyk – Burmistrz MiG – mają prawo uczestniczyć w jakimkolwiek z zebrań, nie 

mogą tylko brać udziału w głosowaniu ani podejmować uchwał, jeśli nie są mieszkańcami 

osiedla staromiejskiego.  

 

p. Grzegorek – w Wiadomościach z Ratusza zapisano, że dla ZGK ma być 1,5 mln zł co  

z resztą pieniędzy za śmieci?  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – gospodarowanie odpadami komunalnymi to koszty składające 

się na odbiór, zagospodarowanie odpadów, koszty administracyjne, utrzymanie PSZOK, 

kompostownika czy też likwidacja dzikich wysypisk. ZGK otrzymuje wynagrodzenie zgodnie 

z przetargiem i podpisaną umową na odbiór odpadów komunalnych z terenu Gminy.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – pozostałe to też opłata środowiskowa, opłata za 

składowanie, zakup pojemników. 

 

p. Lewandowski – kiedy zostanie wybudowana ścieżka rowerowa z Otorowa do Solca 

Kujawskiego ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – Gmina ma opracowaną koncepcję budowy ścieżek 

rowerowych na terenie Gminy. Zadanie to ujęto również z jednej z kart projektowych  

w ramach ZIT. Jak tylko uda się pozyskać dofinansowanie, to będziemy rozbudowywać 

kolejne ścieżki.   

 

 

Zebranie zakończono o godz. 19.40.         

 

 

                                                 Przewodniczący Zarządu O. Staromiejskiego 

                                                       Andrzej Saternus 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

 


